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Besvarelse af spørgsmål nr. 775 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 775 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 15. maj 2023. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 775 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor længe der går fra DUP'en (Den 

Uafhængige Politimyndighed) modtager en anmeldelse, til at 

DUP'en kontakter de relevante myndigheder, som er i besid-

delse af videooptagelser af den anmeldte lovovertrædelse?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Den Uafhængige Politiklagemyndighed (Politiklagemyndighe-

den), der har oplyst følgende: 

 

”Politiklagemyndigheden kan oplyse, at Politiklagemyndighe-

den i forbindelse med undersøgelse af adfærdsklagesager og ef-

terforskning af straffesager har en fast procedure for, at det som 

en af de første dispositioner i sagsbehandlingen sikres, at beviser 

som eksempelvis videoovervågning, så vidt det er muligt, ind-

hentes til sagen. 

 

Hvor længe der går, før Politiklagemyndigheden indhenter 

eventuel videoovervågning, afhænger af den konkrete sag. Det 

afhænger bl.a. af, hvorvidt der er behov for at indhente yderli-

gere oplysninger om, hvor episoden konkret er foregået, og om 

der er behov for afdækning af, om der er videoovervågning i det 

pågældende område.  

 

Politiklagemyndigheden er meget opmærksom på vigtigheden 

af at sikre eventuel videoovervågning, hvorfor det har stor fokus 

i Politiklagemyndighedens indledende efterforskning.” 
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